
Protokół nr XXXIII/2009 
z XXXIII sesji Rady Powiatu  w Końskich odbytej 

w dniu 27 stycznia 2010r. w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego w Końskich. 

 
      
Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 

 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Powiatu Helena Obara. 
 Przewodnicząca otworzyła sesję, powitała  radnych, zaproszonych gości, 
w tym Przewodniczącego Rady Miejskiej w Końskich Pana Mariana Gąszcza. 
Stwierdziła, Ŝe posiedzenie Rady zwołane zostało w sposób prawidłowy, 
zgodnie z postanowieniem ustawy o samorządzie powiatowym i Statutu 
Powiatu.  

Przewodnicząca oświadczyła jednocześnie, Ŝe zgodnie z listą obecności 
w posiedzeniu uczestniczy 21 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 21 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  

 
Lista radnych powiatu obecnych na XXXIII sesji Rady oraz lista zaproszonych 
na  sesję  stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 2. 
 
 Przewodnicząca wniosła o zatwierdzenie protokołu z XXXII sesji Rady 
Powiatu podkreślając, Ŝe zgodnie z § 28 ust. 5 Statutu  protokół wyłoŜony 
został do wglądu w Biurze Rady Powiatu. 

 
Protokół przyjęto przez aklamację nie wnosząc do jego treści uwag i zastrzeŜeń. 
 

Ad – 3. 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu Helena Obara powiedziała, Ŝe z uwagi 
na wątpliwości co do wyników głosowania na poprzedniej sesji nad wnioskiem 
radnego Stańczyka dot. przeniesienia pkt. Interpelacji i zapytań radnych na 
początek porządku obrad poddaje go ponownie pod głosowanie. 
 
W obecności 21 radnych za wnioskiem głosowało 7 radnych, 13 radnych było 
przeciwnych i 1 radny nie głosował. Wniosek formalny został odrzucony. 
  
Przystąpiono do ustalania porządku obrad sesji. 
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Starosta Andrzej Marek Lenart w związku z wnioskiem Komisji BudŜetu, 
Gospodarki i Rolnictwa dot. uwzględnienia otwarcia jednej apteki na terenie 
gminy Stąporków całodobowo jest zmuszony wycofać ppkt 9f) tj. projekt 
uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie powiatu koneckiego w 2010 roku, poniewaŜ musi wystąpić ponownie 
o opinie do Gminy Stąporków. 
 
Uwag w powyŜszej sprawie nie było. 
 
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
 
W obecności 21 radnych większością głosów, przy 3 głosach 
wstrzymujących się przyjęto do realizacji porządek obrad sesji obejmujący: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z  XXXII sesji Rady Powiatu.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.  
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2009r. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2009r. 
7. Informacja nt. realizacji uchwał Rady Powiatu. 
8. Informacja o pozyskanych  i wydatkowanych środkach zewnętrznych    

w 2009r. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu na 2010r., 
b) trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, 
c) uchwalenia budŜetu Powiatu Koneckiego na 2010r., 
d) zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 

w Końskich, 
e) określenia rodzaju świadczeń oraz warunków i sposobów 

przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających 
z opieki zdrowotnej, 

10. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi na złoŜone interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Sprawy róŜne. 
15. Zakończenie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu. 
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Tematykę sesji realizowano zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
 

Ad - 4. 
 

Informację o pracy Zarządu Powiatu za okres od   30 grudnia 2009r. do 27 
stycznia 2010r.przedstawił Starosta Konecki – Andrzej Marek Lenart. 

 
Dyskusji w tej sprawie nie prowadzono. 
 

Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 5. 
 
Komisja Rewizyjna złoŜyła sprawozdanie z  działalności za 2009r.  
 
Treść sprawozdania przedstawił Przewodniczący Komisji radny Kazimierz 
Pasterczyk. 
 
Treść przedstawionego sprawozdania stanowi integralną część niniejszego 
protokołu. 
 
Dyskusji w niniejszym temacie nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜsze sprawozdanie do akceptującej 
wiadomości. 
 
Ad – 6. 
 

Sprawozdanie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku ze swojej pracy  w 2009 
roku  przedstawił Członek Zarządu Powiatu Pan Wiesław Basiak. 
 
Treść sprawozdania stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Dyskusji w niniejszym temacie nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜsze sprawozdanie do akceptującej 
wiadomości. 
 

Ad – 7. 
 

Informację nt. realizacji uchwał Rady Powiatu przedstawił Naczelnik 
Wydziału Organizacji i Informatyzacji Pan Radosław Lachowski. 
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Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Dyskusji w niniejszym temacie nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 

 
Ad – 8. 
 
Informację o pozyskanych  i wydatkowanych środkach zewnętrznych    
w 2009r. przedstawił Starosta Konecki – Andrzej Marek Lenart. 
 
Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Dyskusji w niniejszym temacie nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 

 
Ad – 9. 
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad obejmującego 
rozpatrzenie projektów uchwał. 
 
Ad –9a. 
 
Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 
stałych Komisji Rady na 2010r., który przedstawiła Przewodnicząca Rady 
Powiatu. 
 
 Przewodnicząca Helena Obara poinformowała równieŜ, Ŝe 
wszystkie komisje, kaŜda w swoim zakresie wyraziły pozytywną opinię do 
omawianego projektu i nie wnosiły uwag i zastrzeŜeń. 
 
Dyskusji nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
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W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIII/1/2010 w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji 
Rady na 2010r. 
 
 Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 9 b i c. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie: 
• trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, 
• uchwalenia budŜetu Powiatu Koneckiego na 2010r. 

 
Projekty uchwał w tych sprawach przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani 
Edyta DrąŜkiewicz.  
Przedstawiła równieŜ autopoprawke do projektu budŜetu oraz uchwałę 
Regionalnej Izby Obrachunkowej Nr 81/2009 z dnia 4 grudnia 2009r 
dotyczącą opinii o budŜecie powiatu na 2010r. wraz z objaśnieniami 
i informacj ą o stanie mienia komunalnego oraz uchwałę RIO Nr 79/2009 
z dnia 4 grudnia 2009 w sprawie opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu. 
Odczytała równieŜ uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 80/2009 
z dnia 4 grudnia 2009 w sprawie opinii o  prognozie kwoty długu 
publicznego na lata 2007 - 2020. 
  
Uwag nie wnoszono. 
 
Przewodnicząca Helena Obara poinformowała, Ŝe wszystkie komisje wyraziły 
pozytywną opinię do omawianego projektu uchwały budŜetowej. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu Gospodarki i Rolnictwa Pan Krzysztof 
Wojcierowski – poinformował, Ŝe Komisja na posiedzeniu w dniu 21 stycznia 
b.r. wyraziła pozytywną opinie do projektu budŜetu na 2010 rok. 
 
Projekty uchwał kolejno poddano pod głosowanie. 
 
W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIII/2/2010 w sprawie 
trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej. 
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 W obecności 21 radnych, Rada 
większością głosów, przy 6 głosach 
wstrzymujących się podjęła uchwałę 
Nr XXXIII/3/2010 w sprawie uchwalenia 
budŜetu Powiatu Koneckiego na 2010r wraz 
z autopoprawką. 

  
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 9 d. 
 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego w Końskich przedstawił Naczelnik Wydziału 
Organizacji i Informatyzacji Pan Radosław Lachowski. 
 
Przewodnicząca Helena Obara poinformowała, Ŝe  komisje wyraziły 
pozytywną opinię do omawianego projektu. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych, Rada większością 
głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę Nr XXXIII/4/2010 w sprawie 
zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Końskich. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Ad – 9e. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń oraz 
warunków i sposobów przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Pan Krzysztof Stachera. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
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Projekty uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych, Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr XXXIII/5/2010 w sprawie 
określenia rodzaju świadczeń oraz warunków 
i sposobów przyznawania pomocy zdrowotnej 
dla nauczycieli korzystających z opieki 
zdrowotnej. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
O godz. 12.15 ogłoszono 30- minutową przerwę. 
 

Ad – 10. 
 
 

Informacj ę o stanie i strukturze bezrobocia na terenie Powiatu 
Koneckiego przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Pan 
Władysław Pająk. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Mariusz Brelski – zapytał, czy wiadomo juŜ kiedy będą decyzje o 
przyznaniu środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej.  
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe decyzji jeszcze nie ma, poniewaŜ 
budŜet państwa będzie uchwalony równieŜ do końca stycznia. Po przekazaniu 
środków, jest potrzebna opinia Powiatowej Rady Zatrudnienia i wówczas moŜna 
przystąpić do ogłoszenia, Ŝe są zbierane wnioski o pozyskiwanie środków na 
dotacje i refundacje. Dodał, Ŝe w ub. roku z tych środków powstało ok. 45 
miejsc pracy. 
 
Innej dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
 

Ad – 11.  
 

W kolejnym punkcie porządku obrad obejmującym interpelacje 
i zapytania głos zabrali kolejno radny Krzysztof Stańczyk, radny Mariusz 
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Brelski, radny Janusz Ostrowski, radny Antoni Szkurłat, radny Krzysztof 
Wojcierowski oraz  radny Grzegorz Wąsik. 
 

Treść interpelacji złoŜonych przez radnych została przedstawiona na 
piśmie i stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Helena Obara przypomniała radnym definicję 

interpelacji i poprosiła, aby zgłaszać je zgodnie z tą definicją oraz we własnym 
imieniu, a nie radnych gminnych. 

 

Ad – 12.  
 

Starosta Andrzej Marek Lenart poinformował, Ŝe odpowiedzi na 
złoŜone interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną na piśmie w sposób 
szczegółowy. Ponadto powiedział, Ŝe jeśli chodzi o oświetlenie przy garaŜach na 
ul. Wjazdowej to procedura została wszczęta, jednak wykonanie zaleŜy od 
warunków atmosferycznych. Podkreślił, Ŝe skontaktuje się z wykonawcą 
i spróbuje ustalić termin wykonania prac. Zwracając się do radnego Brelskiego, 
powiedział, Ŝe sprzęt cięŜki do odśnieŜania jest sprzętem prywatnym, naleŜącym 
do firm wygrywających przetargi. Stwierdził, Ŝe powiatu nie stać na kupno 
własnego. Odnosząc się do radnego Ostrowskiego stwierdził, Ŝe w sprawie 
parkingu porozmawia z dyrektorem ZOZ, jednak nie Starostwo jest decydentem 
w tej sprawie. Dodał, Ŝe jeśli chodzi o pomieszczenie na dary Ŝywnościowe 
z PCK, to nie ma moŜliwości, poniewaŜ są odpowiednie przepisy sanitarne 
i budynek Starostwa ich nie spełnia. Jeśli chodzi o izbę wytrzeźwień to nie jest 
zadanie powiatu, a gminy. Podkreślił, Ŝe Starostwo nie moŜe mieć tu Ŝadnego 
wpływu. Odnosząc się do interpelacji radnego Wąsika powiedział, Ŝe obecnie 
obowiązuje decyzja Wojewody przekazująca hałdę powiatowi celem 
rekultywacji. TuŜ przed finalizacją przedsięwzięcia czyli rekultywacji terenu 
zmarł główny udziałowiec firmy KOPEX, natomiast pozostali udziałowcy nie 
podejmują tematu, mimo monitów. W związku z powyŜszym hałda będzie 
przekazana powtórnie gminie Końskie. 
Dodał teŜ, zwracając się do radnego Szkurłata, Ŝe jest wszczęta procedura 
przejęcia gruntów w Baryczy, podkreślił, Ŝe w poprzedniej kadencji jako radny 
nie widział euforii w działaniach Zarządu w odzyskiwaniu tego majątku. 
 
Radny Antoni Szkurłat – powiedział, Ŝe na poprzedniej sesji informował jakie 
starania czynił Zarząd Powiatu, Ŝeby przejąć omawiany majątek. Przypomniał, 
Ŝe głównym problemem był fakt, Ŝe było trzech właścicieli gruntów. Stwierdził, 
Ŝe od 2,5 roku jest jeden właściciel, a działania są podjęte dopiero teraz. Stąd 
jego zdziwienie. 
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Ad – 13.  
 

W punkcie obejmującym wnioski i oświadczenia głos zabrali: 
 

Radny Krzysztof Stańczyk – powiedział, Ŝe dyrekcja  LO Nr 1 złoŜyła 
wniosek o pozyskanie środków z budŜetu powiatu w kwocie 270 tys. zł na 
remont instalacji i wymianę okien. Stwierdził, Ŝe wg jego wiedzy te środki nie 
zostały przyznane. Zapytał, czy istnieje moŜliwość uwzględnienia tego 
w budŜecie na 2010r. Podkreślił, Ŝe remont jest konieczny ze względu na 
zdrowie dzieci i nauczycieli. 
 
Przewodnicząca Helena Obara powiedziała, Ŝe radny powinien zabrać głos nie 
w tym punkcie, a w interpelacjach i zapytaniach. Dodała takŜe, Ŝe to strona 
zainteresowana czyli dyrekcja powinna składać wnioski do Zarządu. 
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – złoŜył wniosek, Ŝeby urząd Starostwa 
przynajmniej raz w tygodniu pracował w godz. od 9.00 do 17.00. Podkreślił, Ŝe 
w wielu zakładach pracy ludzie nie mogą się zwolnić, Ŝeby załatwić jakąś 
urzędową sprawę i słuŜyło by to dobru społeczeństwa. 
Zwrócił się teŜ z prośbą do Zarządu Powiatu o ponowne negocjacje z gminą 
Końskie w sprawie remontu drogi w Sokołowie. Stwierdził, Ŝe od trzech 
kadencji ubiega się o jej remont, ale bezskutecznie. Posiada obecnie informacje, 
Ŝe gmina Końskie będzie partycypowała w kosztach. 
 
Radny Jerzy Środa – poparł stanowisko radnego Pasterczyka, jeśli chodzi 
o godziny pracy Urzędu. Zaproponował ponadto, Ŝeby skorelować te godz. 
pracy z innymi urzędami takimi jak ZUS czy Urząd Skarbowy. 
 
Przewodnicząca Rady Helena Obara – podkreśliła, Ŝe w pierwszej kolejności  
naleŜy uzgodnić sprawę z pracownikami Urzędu. 
 
Starosta Andrzej Marek Lenart poinformował radnego Stańczyka, Ŝe 
rzeczywiście wpłynęło pismo z LO nr 1 do zarządu o przyznanie kwoty 270 tys. 
zł, jednak przy takim budŜecie nie ma moŜliwości przekazania takiej kwoty. 
Podkreślił, Ŝe jeśli radny wskaŜe  z jakiego § naleŜy przesunąć te środki to 
Zarząd je przekaŜe. Przypomniał równieŜ, Ŝe z programu „Nowa Szkoła 
Konecka” – była moŜliwość wykonania wielu rzeczy, i Zarząd nie wskazywał 
co jaka szkoła ma zrobić.  

Jeśli chodzi o pracę Urzędu, to nie widzi przeszkód, Ŝeby jeden dzień 
w tygodniu godziny otwarcia były przedłuŜone, jednak naleŜy to skonsultować 
z pracownikami. W sprawie drogi w Sokołowie i ewentualnego 
współfinansowania z gminą, powiedział, Ŝe dopóki nie będzie podpisana 
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konkretna umowa, to nie ma pewności, poniewaŜ wielokrotnie burmistrz 
wycofywał się ze swoich deklaracji i obietnic dla mieszkańców. 
 
Radny Jerzy Środa – zapytał, czy Przewodnicząca otrzymała opinię prawną 
dot. pełnienia funkcji działaczy organizacji pozarządowych przez radnych 
powiatu. 
 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe właśnie odczyta tą opinię. 
 
Opinia stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe chodziło w pytaniu o członków Zarządu 
Powiatu, którzy pełnią funkcje w organizacjach pozarządowych. Podkreślił, Ŝe 
opinia odczytana przez Przewodniczącą nie wyczerpuje tematu. Brak jest 
odniesienia do ustawy antykorupcyjnej. Dodał takŜe, Ŝe na ostatniej sesji Rady 
ustalono, Ŝe opinia ta będzie niezaleŜna, a nie przygotowana przez radcę 
prawnego ze Starostwa. 
 
Radca Prawny Iwona Bogacka – podkreśliła, Ŝe opinia odnosi się dokładnie 
do wniosku Komisji Zdrowia i Oświaty, który był skierowany do działu 
prawnego po poprzedniej sesji rady i brzmiał on, Ŝe : „Komisja wnosi 
o zobligowanie Radcy Prawnego do wyraŜenia opinii czy przepisy regulujące 
uprawnienia Radnych Rady Powiatu- dopuszczają, aby pełnili Oni jednocześnie 
funkcje działaczy Organizacji Pozarządowych” . Podkreśliła, Ŝe nie wnikała 
w podteksty tego wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Helena Obara -  przypomniała, Ŝe na poprzedniej sesji 
wniosek był rozszerzony w trakcie dyskusji i min. radny Środa, konkretnie 
mówił, Ŝe chodzi o Członków Zarządu Powiatu oraz była dyskusja, aby odnieść 
się do ustawy antykorupcyjnej. Dodała teŜ, Ŝe miała to być opinia niezaleŜna. 
Zgodziła się z p. Bogacką, Ŝe odpowiedź, przez nią przygotowana wyczerpuje 
wniosek komisji, jednak nie wątpliwości, które radni wyrazili podczas dyskusji 
na poprzedniej sesji. Uznała, Ŝe taka odpowiedź powinna być przygotowana 
jeszcze raz na kolejną sesję właśnie przez niezaleŜny organ. 
 

Ad -  14. 
 
W sprawach róŜnych  Przewodnicząca Rady poinformowała o skardze, która 
wpłynęła do Rady z kancelarii prawnej, która reprezentuje skarŜącego. 
Powiedziała, Ŝe rzeczy podniesione w skardze odbiegają od prawdy, a ponadto 



 11 

rozpatrywana jest ona  obecnie przez samorządowe Kolegium Odwoławczego. 
Odczytała przygotowaną odpowiedź w imieniu Rady Powiatu. 
 
Dokumentacja dotycząca skargi przechowywana jest w Biurze rady Powiatu. 
 
Radni nie wnosili zastrzeŜeń co do sposobu załatwienia sprawy. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała takŜe pismo Dyrekcji ZOZ dot. 
kontraktowania świadczeń zdrowotnych na rok 2010. 
 
Pismo stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Innych spraw nie było. 
 

Ad – 15.  
 

Przewodnicząca stwierdziła, Ŝe w pełni wyczerpano przyjęty porządek 
posiedzenia oraz podziękowała radnym za udział  w  obradach, zapraszając na 
poczęstunek, z uwagi na to, Ŝe w tym roku nie będzie odbywało się spotkanie 
noworoczne. śyczyła radnym i gościom samych sukcesów w 2010 roku. 

 
Przewodnicząca o godz.13 45  zamknęła  XXXIII  sesję Rady Powiatu. 
 
 
Na tym sesję zakończono. 
 
Przebieg obrad protokółowała Kierownik Biura Rady Powiatu – Monika 
Trojanowska. 
 
Protokółowała       Przewodnicząca 
Kierownik Biura      Rady Powiatu w Końskich 
Rady Powiatu 
 
..................................         ................................... 
Monika Trojanowska                Helena Obara 
 
Końskie, dnia 27.01.2010r.        


